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وزیر نفت توضیحاتی را در خصوص شرایط احداث پتروپالایشگاه ها 
ارائه کرد و گفت: در فروش محصولات پتروشیمی و فراورده های 

نفتی مشکلی نداریم.
جواد اوجی در حاشــیه جلســه هیأت دولت در جمع خبرنگاران 
اظهارکرد: در حال حاضر خوراک برای صنایع پایین دست پتروشیمی 
انجام می شود. در حقیقت با احداث این پتروپالایشگاهی ها از خام 

فروشی جلوگیری می کنیم و تبدیل نفت خام به ارزش افزوده که 
همیشه دغدغه رهبری و تأکید ایشان و همچنین دولت سیزدهم 

است در دستور کار قرار دارد.
وزیــر نفت تصریح کرد: خوشــبختانه مســتحضر هســتید که 
فراورده های نفتی تحریم ناپذیر اســت و امروز شــاهدیم که در 
فروش محصولات پتروشــیمی و فراورده ها مشــکلی نداریم. از 

طرفی اشــتغال زایی بالایی هم وجود دارد. با اجرای این پروژه ها 
براســاس بــرآوردی که کردیــم در دوره ســاخت و احداث این 
پتروپالایشــگاه ها بالغ بر ۴۰۰۰ نفر مشغول به کار می شوند. این 
نیت و قصد در دولت ســیزدهم وجود دارد و به ســمتی می رویم 
که از خام فروشــی جلوگیری کرده و با تبدیل نفت خام به ارزش 

افزوده خوراک برای صنایع پتروشیمی فراهم شود.

فرآورده های نفتی تحریم ناپذیر است
وزیر نفت در حاشیه جلسه هیأت دولت:

اقتصادی

گزارش اختصاصی

   فلی میرزاپور

کارشناســان، فنــاوری بلاک چیــن در ارزهای 
دیجیتال را بهترین ابتکار قرن از تاریخ پدید آمدن 
اینترنت می دانند. با ایــن وصف ارزهای دیجیتال 
به دلایــل مختلفی می تواننــد در نهایت، تجارت  
الکترونیــک را نیز متحول کننــد. اصولا ارزهای 
دیجیتال در برابر تورم مقاوم اند؛ عدم امکان تولید 
ارزهای دیجیتال به صورت مداوم و به تعداد تعیین 
شــده  ای که از پیش وجود دارد، ســبب جلوگیری 
از ایجاد تورم می شــود. از طرفی ارزهای دیجیتال 
می توانند مرزهای تحریم را در هم بشکنند، زیرا در 
واقع این ارزها در همه جای جهان شــناخته شده، 
معتبــر و به عبارتی بین المللی هســتند. در نهایت 
به دلیل امنیت بالا و داشــتن حریم خصوصی در 
اســتفاده از آن ها، این امیدواری وجود دارد که در 
آینده ی نزدیک سبب  ساز تحولی شگرف در تجارت 

الکترونیک باشند.
علیرضا پیمان پاک رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ایران در فضای مجازی نوشــت: این هفته 
اولین ثبت ســفارش رســمی واردات با رمزارز به 
ارزشــی معادل ۱۰ میلیون دلار با موفقیت صورت 
پذیرفت. تا پایان شهریور ماه استفاده از رمزارزها و 
قراردادهای هوشمند به صورت گسترده در تجارت 
خارجی با کشورهای هدف عمومیت خواهد یافت.

دی ماه سال گذشته، علیرضا پیمان پاک، رئیس 
ســازمان توســعه تجارت ایران از اتصال سامانه 
رمزارز ها به سامانه هایی مانند سامانه جامع تجارت 
برای استفاده در تجارت بین الملل تا دو هفته آینده 
خبر داد. پیمان پاک اظهار داشــت: آنچه با بانک 
مرکزی به توافق رســیدیم استفاده از سامانه های 
بلاکچیــن و رمزارز ها در فضای تجارت بین الملل 

است.
حال پیمان پــاک معاون وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت و رئیس سازمان توسعه تجارت در توئیتی 
از نخستین ثبت ســفارش رسمی و موفق واردات 
با رمزارز به ارزشــی معــادل ۱۰ میلیون دلار خبر 
داد. براســاس گفته های وی، این هفته اولین ثبت 
ســفارش رسمی واردات با رمزارز به ارزشی معادل 
۱۰ میلیــون دلار با موفقیت صــورت پذیرفت. تا 
پایان شهریور ماه استفاده از رمزارز ها و قرارداد های 
هوشــمند به صورت گسترده در تجارت خارجی با 

کشور های هدف عمومیت خواهد یافت.
بررسی ها نشان می دهد رویکرد مورد اشاره معاون 
وزیر صمــت، گامی موثر در جهت خنثی ســازی 
تحریم هــای خصمانه آمریــکا در زمینه تبادلات 
مالی و تجاری کشــورمان اســت. بــه بیان دیگر 
به کارگیری رمزارز هــا در چرخه تجارت خارجی، 

اقدامی موثر برای عبور از موانع تحریمی است.
رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران نیز سال 
گذشــته درباره زوایای به کارگیــری رمزارز ها در 
انجام مبادلات تجاری و تأثیر آن بر رشــد تجارت 
خارجی گفته بود: یکی از الزامات توســعه تجارت 
نقــل و انتقالات وجــوه و تضمین اســت، فعال 
اقتصادی برای تجارت با طرف مقابل باید سازوکار 
مالی، بانکی، پولی و بیمه ای داشــته باشــد که در 
این زمینه ابزار های مختلفی مانند گشــایش اسناد 

اعتباری، ارتباطــات بین بانکی و صندوق ضمانت 
صادرات وجود دارد و اخیــرا نیز یکی از ابزار های 
انتقــال اعتبار کــه در بحث هــای پرداختی به کار 
گرفته شــده، استفاده از ســامانه های بلاکچین یا 

رمزارزهاست.
وی در پاســخ به این که هدف از انجام این کار 
چیست، اظهار داشت:  انجام این کار با دو دیدگاه 
دنبال می شــود، نخســت اینکه رمزارز ها به عنوان 
وســیله ای برای انتقــال اعتبــار از صادر کننده به 
وارد کننده مشــروط به آنکه قابل رصد و پیگیری 
باشد، به کار گرفته شود و دیگر آنکه با اجرای این 
طرح می توانیــم از ابزار هایی مانند بلاکچین برای 
جایگزینی ال. ســی در تجارت خارجی اســتفاده 
کنیم؛ به این معنا که با استفاده از رمز ارز ها بر بستر 
بلاکچین، قرارداد های هوشمند جایگزین ال. سی 
شود، صادرکنندگانی که اکنون با مشکلات بانکی 
مواجه هســتند، از قرارداد های هوشــمند بر بستر 
بلاکچین اســتفاده کرده و بتواننــد تضامین لازم 
برای انجام تجارت را از طرف مقابل دریافت کنند.

وی همچنین در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه 
بــا توجه به اینکــه اکنون بخش عمــده تجارت 
خارجی ما با کشــور های همســایه است، امکان 
اســتفاده از رمزارز هــا برای مبــادلات تجاری با 
این کشــور ها تا چه حد وجود دارد، اظهار داشت: 
شاید اســتفاده از رمزارز ها در کشور های همسایه 
مذکور که اســتخراج و به کارگیــری رمزارز ها را 
دنبال نمی کنند، ممکن نباشــد، اما یکی از اهداف 
اجرای این طرح، تنوع بخشــی بیشتر به بازار های 
صادراتی اســت. در کشور هایی مانند روسیه، هند، 
چین و جنوب شــرق آسیا ـ که استخراج و استفاده 
از رمزارز ها رایج اســت و نسبی مورد استفاده قرار 
می گیرد ـ می توانیم رمزارز هــا را به عنوان ابزاری 

برای توسعه مبادلات تجاری به کار گیریم.
از ســوی دیگر پیش بینی می کنیم در ســال های 
آینده، فضای مجازی بســتر اصلی تجارت خواهد 
بود. با توسعه بلاکچین، متاورس و... بخش عمده 
تجــارت به فضای مجازی منتقل خواهد شــد. ما 
نمی خواهیــم از فرایند مجازی شــدن تجارت جا 
بمانیــم. در واقع اکنــون تجارت با کشــور های 
همســایه در همان قالب های موجود دنبال خواهد 
شد، اما قطعا تجارت در ســال های آینده و انجام 
امــور تجاری در این کشــور ها نیز مجازی خواهد 
شد. همانطور که تا چند ســال پیش شرکت های 
مخابراتی با استفاده از اپلیکیشن های ارتباط جمعی 
مخالفت می کردند، اکنون استفاده از این ابزار های 
ارتباطی در همه دنیا پذیرفته است. باید بپذیریم که 
فناوری در فضای مجازی در حال رشــد و توسعه 
اســت و ما باید به نحوی با ایــن روند تعامل کرده 
و بتوانیــم از فضای مجازی در راســتای توســعه 

سیاست های تجاری استفاده کنیم.
رئیس سازمان توسعه تجارت ایران، با بیان اینکه 
برای اســتفاده از رمزارز های داخلــی هم وزارت 
صمــت و بانــک مرکزی تا دو هفتــه دیگر جمع 
بندی و برنامــه آن را عملیاتی و اجرایی می کنند، 
اظهار کرد: همه فعالان اقتصادی می توانند از این 
رمزارز ها اســتفاده کنند. فعال اقتصادی در جایی 
روبل، روپیه، دلار و یورو می گیرد که با اســتفاده 

از این ابــزار می تواند رمزارز هایی مانند بیت کوین 
و تتــر دریافت کند که این نوعی اعتبار اســت و 
می توانــد آن را به فروشــنده کالا و یا واردکننده 

منتقل کند.
وی همچنیــن در جلســه هم اندیشــی فعالان 
اقتصــادی بخــش خصوصی با متولیــان تجاری 
اظهار داشــت: در حوزه رمزارز هــا مذاکرات لازم 
انجام شــده و در حوزه تجارت خارجی آیین نامه 
آن ابلاغ می شــود و قصد داریم راه های جایگزین 
ال ســی را در این باره دنبال کنیم که راهکار های 
شبه سوئیفت اســت. استفاده از سامانه های بلاک 
چین برای جایگزینی ال ســی مورد پذیرش بانک 

مرکزی قرار گرفته است.
  واردات ۱۰ میلیون دلاری با رمزارز چه 

پیامی دارد؟
صالح آبادی رئیس کل بانــک مرکزی نیز در جمع 
خبرنگاران و در حاشــیه جلســه هیات دولت  درباره 
مزیت های ثبت سفارش با استفاده از رمز ارزها، گفت: 
این موضوع اواخر ســال گذشته بین بانک مرکزی و 
وزارت صمت تفاهم شــد. وی یادآور شد: دارندگان 
رمزارز هایــی که مجوز قانونی داشــتند، طبق قانون 
می توانند رمزارز استخراجی خود را برای واردات اعلام 
کنند. تفاهم درباره نحوه ثبت ســفارش و انجام کار 

انجام شده و در حال اجرایی شدن است.
رمزارز می تواند در حوزه تجارت 

خارجی به ما کمک کند
احمد صالحی، نماینده ســازمان توسعه تجارت بر 
این باور اســت که رمزارزها می توانند به تجارت 

خارجی کشور کمک کند.
احمد صالحی، نماینده ســازمان توســعه تجارت 
گفت، ما یکی از کشــورهایی هســتیم که حوزه 
رمزارز در حــوزه تجارت خارجــی می تواند به ما 
کمک کند. مسیر در حوزه تجارت خارجی راحت تر 

طی می شود و الان در حال اجرا است.
ما در دوره ای هســتیم که بعد از سه دور افزایش 
نرخ بهره در آمریکا هنوز تورم نزولی نشــده است. 

آمریکا در حال وارد شدن به رکود است.
یک پیش بینی وجــود دارد که کریپتو جایگزین 
فیات خواهد شد من در این باره تردید دارم. اما این 
یک پیش بینی است. اســتفاده از ابزارهای نویت 

است که می تواند بسیار موثر باشد.
اراده بانک مرکزی و وزیر صمت بر آن اســت که 
از این ظرفیت در کشور در حوزه تجارت خارجی و 

واردات استفاده شود.
ایران و روســیه تــراز تجاری همگامــی ندارند. 
این مشــکل را به دو روش حل میکنیم. یک تراز 
تجاری بالانس شــود. روسیه کشوری است که در 

فضای فکری حرکت کرده است. صادرات روسیه 
اســلحه، گندم و انرژی بوده است و سایر موارد را 
وارد می کند.این دو کشور در تلاش هستند تا جایی 

که ممکن است تراز تجاری بالانس شود.
چالش بعدی تورم و افت ارزش ریال است. جدای 
از روبــل و ریال یکــی از راهکارهای خیلی جدی 
آن اســت که پای چینی ها را وسط بکشیم. عمق 
بازار در تجارت بین الملل بسیار مهم است. به نظرم 
چینی ها باتوجه به نقش بزرگی که در تجارت دنیا 

دارند، درگیر شدن آنها در این زمینه مهم است.
رمزارزها با تجارت ایران چه می کنند؟

عضــو هیئت نماینــدگان اتــاق بازرگانی تهران 
می گوید در صورتی که دولت مقدمات اجرایی لازم 
را بــرای ورود رمزارزها به عرصــه تجارت فراهم 
کند، می توان انتظار تحولاتی گســترده را در این 

بخش داشت.
مهرداد عبــاد اظهار کــرد: از مدت ها قبل بحث 
استفاده از رمزارزها در تجارت ایران مطرح بود و با 
توجه به تحریم ها و محدودیت هایی که برای نقل 
و انتقال پول به کشــور وجــود دارد، از این روش 
بــه عنوان یکی از راهکارهــای مهم موجود برای 
عبور از مشکلات یاد می شد اما با این وجود اجرای 
نهایی آن نیاز به مقدماتی دارد که بســیاری از آنها 

هنوز فراهم نیست.
وی با اشــاره به خبر اعلام شــده از سوی رئیس 
سازمان توســعه تجارت، بیان کرد: با وجود اعلام 
ایــن خبر مثبت، هنــوز اطلاعات دقیقــی از این 
معامله، اینکه کدام شــرکت دولتی یا خصوصی در 
آن حضور داشته، کشــور مبدا چه بوده، کدام کالا 
ثبت سفارش شــده و به وسیله چه ارزی این نقل 
و انتقال نهایی شده است در دست نیست و از این 
رو نمی توان با قاطعیت از نحوه اجرای آن ســخن 

گفت.
بــه گفته عباد، صرف اینکــه دولت این روش را 
به رسمیت شــناخته اتفاقی مثبت خواهد بود زیرا 
اگر در سال های گذشته شرکتی قصد ورود به این 
حوزه را داشــت حتی امکان آن که مجرم شناخته 
شود نیز وجود داشــت، اما با این حال باید دید در 
عمل چه روش هایی برای اجــرای این برنامه در 

دستور کار قرار می گیرد.
عضو اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه باید دولت 
شــرایط فعالیت در این حوزه را به شــکل دقیق 
تشریح کند، توضیح داد: از ماه ها قبل بحث رمزارز 
ملی مطرح شــده بود که هنوز خبری از آن نیست، 
با این حال باید دید کــه اگر امکان معامله چه در 
صــادرات و چه در واردات وجــود دارد، چه ارزی 
از سوی دولت به رســمیت شناخته می شود، کدام 
صرافی مجوزهای لازم را بــرای این امر دریافت 
کرده و تا چه ســقفی امکان فعالیت در این حوزه 
وجود دارد. مشکل دیگر این است که هنوز بسیاری 
از کشورها و شــرکت های خارجی استفاده از این 
روش را به رســمیت نشناخته اند، از این رو ما باید 
در برنامه ریزی خود نحوه تعامل با شــرکت های 

خارجی را نیز لحاظ کنیم.
وی خاطرنشان کرد: در صورتی که این مقدمات 
فراهم شود، قطعا رمزارزها می توانند تاثیرات مثبت 
مهمی در تجارت ما داشــته باشــند. در سال های 

گذشــته صادرکنندگان از هر روشی که توانسته اند 
ارز خود را به کشــور بازگردانده اند و از این رو چه 
در واردات و چه در صادرات استفاده از ظرفیت این 
ارزها می تواند به تسهیل تجارت کمکی جدی کند.
چگونگی صادرات و واردات با استفاده 

از رمزارز ها
بر اســاس آیین نامه مربوط به استفاده از رمزارز ها 
و قرارداد های هوشمند در صادرات و واردات، قرار 
است به کارگیری رمزارز ها در چند گام و آزمایشی 

بزودی به اجرا درآید.
مشــاور رئیس مرکز توسعه تجارت وزارت صمت 
بهمن ماه سال گذشته با اشــاره به تعیین تکلیف 
آیین نامه استفاده از رمزارز ها در واردات و صادرات 
گفته بود: قرار اســت به کارگیری رمزارز ها در چند 
گام و به صورت آزمایشــی بزودی به اجرا درآید. 
در حوزه واردات در گام اول قرار اســت کسانی که 
خودشان قانونی ماین رمزارز انجام داده اند، بتوانند 
با استفاده از »رمزارز خود« شروع به واردات کنند.

احمد صالحی اضافه کــرده بود: احراز کیف پول 
یا اینکه آیا رمز ارز تولیدی خود واردکننده اســت یا 
مبادله ای است و سؤالاتی از این دست، همه قابل 

اثبات و پیگیری هستند.
وی ادامه داد: بر اســاس ایــن آیین نامه در گام 
دوم امکان استفاده از »رمز ارز غیر« نیز در سامانه 
فراهم خواهد شــد؛ یعنــی تولیدکننده مجازی که 
رمز ارز را ماین کرده در ســامانه عرضه می کند و 
واردکننده با تخصیص این ارز واردات خود را انجام 
می دهد. در فاز سوم هم واردات با استفاده از رمزارز 
حاصل از صادرات در این آیین نامه دیده شده است. 
به این منظور چیزی شــبیه به سامانه نیما تعریف 
شــده که در آن صادرکننده بــا عرضه ارز خود در 
این ســامانه رفع تعهــد ارزی می کند و واردکننده 
هــم میزان ارز مورد نیاز خود را تخصیص گرفته و 

واردات خود را انجام می دهد.
صالحی تأکید کرده بود: بنابراین رفع تعهد ارزی 
از طریق رمزارز ها در گام سوم اجرایی خواهد شد. 
به این شکل که فرد در قبال صادرات خود رمز ارز 
دریافت می کند. او باید رمزارز را یا در یک صرافی 
)اکس چینــج( داخل ایران یا خارج از ایران تبدیل 
به ارز فیات کند و بــا یکی از روش های مجاز )یا 
واردات در برابر صادرات یا به شکل ریالی یا عرضه 

در سامانه نیما( تعهد ارزی خود را رفع کند.
وی با اشــاره به کاربرد رمزریــال نیز توضیح داده 
بــود: در حال حاضر فرایند کار این گونه اســت که 
وقتی متقاضی در ســامانه می خواهد رمز ارز دریافت 
کند، باید حساب واسطی وجود داشته باشد که این 
حساب واسط می تواند حاکمیت باشد. در این شرایط 
فــرد متقاضی ریال خود را واریــز می کند تا رمز ارز 
دریافت کند. بعــد از اینکه رمزارز به کیف پول فرد 
رفت سامانه آن ریال را به حساب مالک رمز ارز واریز 
می کند، اما اگر ریال فرد متقاضی رمزپول باشد، این 
می تواند هوشــمند و خودکار به آسانی انجام شود. 
یعنی فرد ریال دیجیتال به حساب قرارداد هوشمند 
واریز می کند، کسی هم که قصد فروش رمزارز دارد، 
رمز ارز را به حســاب قرارداد هوشمند واریز می کند. 
پس از آن خود قــرارداد ریال را به او و رمز ارز را به 

فرد مقابل خواهد داد.

قرارداد های هوشمند در بستر بلاکچین 
»امتیاز« در مورد ورود رسمی رمزارز به تجارت کشور گزارش می دهد؛

اخبار کوتاه 

رئیس جمهور با تاکید بر مســئله اشتغال در کشور گفت:دولت 
از تولیدکنندگان و فعال شــدن بخــش خصوصی حمایت جدی 

خواهد داشت.
سید ابراهیم رئیسی در جمع مردم شهرستان بم در مسجد جامع 
این شهرســتان گفت: توفیقی برای بنده و همراهان و همکاران 
بنده است که در جمع صمیمی مردم عزیز بم هستیم. یاد شهدای 
ایــن منطقه را گرامی می داریم و بــه ایثارگران و خانواده های 

صبور و مقاوم و با فضیلت آنها ادای احترام می کنیم.
وی با گرامیداشــت جانباختگان زلزله بــم اظهار کرد: بم را به 
نام رشــادت ها، شجاعت ها، ایســتادگی ها و شهدای عالی قدر 
این منطقه میشناســیم. بم را به نام ارادات به امام حسین )ع( و 
عرض ارادت به عاشورا می شناسیم. بم به نام عاشورا و تاسوعای 
حســینی و نماد ســوگواری و عزادارای برای امام حسین )ع( در 

کشور و جهان اسلام شناخته می شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه مردم این سامان را به نام ایستادگی 
و مقاومت، صبوری و تحمل ســختی ها می شناسیم اظهار کرد: 
تحمل سختی زلزله و ساختن دوباره بم کار ساده ای نبود. مردم 

بم بر ویران های زلزله بم، بم دیگر و باشکوهتری را ساختند.
رئیســی با تاکید بر اینکه بم را مردمی با صبر، تحمل و بردبار 
می شناسیم افزود: بم را به عنوان منطقه تولید کننده محصولات 
کشاورزی در کشوری که از آن بهره مند است می شناسیم و در 

هر سفره ای تولیدات این منطقه را می شناسیم.
وی با تاکید بــر اینکه بم مردمی تولید کننده و مولد هســتند 
افزود: نخیلات در بم زبانزد همه اســت. محصولات کشاورزی 
در بم برای همه به عنوان محصولی ممتاز شــناخته شــده است 
که نشان دهنده مرغوبیت و مطلوبیت محصولات کشاورزی این 

منطقه است.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود بــا تقدیر از مردم بم در 
ســاختن بمی نو، در ادامه از نقش تولیدی و مولد بودن مردم بم 
ســخن به میان آورد و اظهار کرد: صنایعی که در بم برپا شــده 
و کارهای جدید تولیدی که در این خطه انجام شــده است قابل 

تقدیر است.

رئیــس جمهور با تاکید بر اینکه محور ما محور تولید اســت و 
رهبر معظم انقلاب اســلامی امسال را ســال »تولید، اشتغال و 
دانش بنیان« نامگــذاری کردند، تصریح کــرد: در بحث تولید 
وظیفه دولــت حمایت از تولید و حمایت جــدی از فعال کردن 
بخش خصوصی است و در زمینه نخیلات نیز باید تولیدکنندگان 

حمایت شود.
رئیسی با تاکید بر اینکه باید از کشاورز حمایت شود و کشاورزی 
برای کشــاورز باید صرفه اقتصادی داشــته باشد افزود: تصدی 
گری دولت را باید کاست و نقش کشاورزان و مردم را در اجرای 
اقدامــات افزود و دولت تنها نقــش نظارتی و حمایتی را به خود 

بگیرد.
وی خطاب به مســئولین گفت: امروز تــلاش برای مردم این 
منطقه یکی از افتخارات بنده و شماســت زیرا این مردم، مردمی 

معتقد هستند.
رئیــس جمهور بــا بیان اینکــه ادارات و ســازمان ها ظرفیت 
پاســخگویی به همه درخواســت های مردمی را ندارند، گفت: 
بخش خدمــت به معلولین باید در این منطقه فعال تر از ســایر 

جاهای دیگر باشــد زیرا زلزله بــم، معلولین زیادی در منطقه به 
جا گذاشته است.

رئیــس جمهور با تاکیــد بر اینکه افزایش تولید، عزت کشــور 
محسوب می شــود، تصریح کرد: تحصیل کرده های زیادی در 
بم وجود دارد و دراشــتغال مناطق اولویت با افراد بومی است و 
در همین راســتا نیز گزینش افراد بومــی در اولویت قرار خواهد 
گرفت و این موضوع در شورای اداری استان کرمان حتما مطرح 

خواهد شد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع درخواست مردم 
شرق اســتان برای استان شدن اشاره کرد و گفت: استان شدن، 
جنوب کرمان در دســتور کار دولت اســت و خواست شما )برای 
اســتان شدن بم( باید مورد توجه قرار گیرد و در همین راستا نیز 
باید کارهای کارشناسی صورت و شاخص های تعیین شده مورد 

توجه قرار می گیرد.
رئیســی ادامه داد: خواست مردم برای ما اهمیت دارد و مناطق 
دیگر اســتان درخواســت استان شــدن دارد اما باید فرآیندها و 
شــاخص ها بررسی شــود و پس از اقدامات کارشناسی در این 

زمینه جواب آن به اطلاع مردم خواهد رسید.
رئیس جمهور در ادامــه با تاکید مجدد بر نگاه ویژه به معلولین 
این منطقه گفت: باید اداره بهزیســتی به صــورت ویژه در این 

منطقه ایجاد شود.
وی در بخــش دیگری از صحبت هــای خود در جمع مردم بم، با 
تاکید بر اینکه حضــور مردم در همه صحنه ها برای ما تکلیف آور 
اســت افزود: دولت باید عدالت محور باشد. ارزش ادارات در اجرای 
عدالت است و در غیر اینصورت چه ارزشی می توانند داشته باشد. در 
همین راستا نیز همانطور که در مراسم تنفیذ و گرفتن حکم از مقام 
معظم رهبری عنوان کردم، در دولت سیزدهم عدالت مساله محوری 

است و باید در کشور توسعه براساس آمایش سرزمینی انجام شود.
رئیس جمهور در بخش پایانی صحبت های خود به بیان خاطره 
ای از دیدارهای خود با شــهید سلیمانی پرداخت و گفت: سردار 
سلیمانی همواره در نشست هایی که با ایشان در مشهد داشتیم، 
نســبت به محرومیت های استان کرمان دغدغه مند بود و ما نیز 
تمام تلاش خود را خواهیم کرد که بتوانیم فقر و محرومیت را از 

چهره استان کرمان بزداییم.
رئیســی با تاکید بر اینکه عدالت امری فطری برای همه است، 
عنــوان کرد: اگر به حق عمل کنیم، قطعا می توانیم عدالت را در 

جامعه ساری و جاری کنیم.
رئیسی به ســفر دو روزه خود به اســتان کرمان اشاره و خاطر 
نشان کرد: در ابتدای ورود به استان کرمان از همه مردم مناطق 
مختلف اســتان جهت اینکه وقت نمی شــود به آنها سر بزنیم 
عذرخواهی کردم. وظیفه داشتم که به همه جای استان سر بزنم 
اما در این ســفر برایم توفیق حاصل نشد که غیر از مرکز استان، 
بم و جیرفت، به دیگر نقاط استان سفر کنیم که عذرخواهی بنده 

را پذیرا باشند.
وی در خصوص پلاکاردها و درخواست هایی که مردم داشتند، 
خطاب به مدیران و مســئولان گفت: تمــام مدیران ادارات باید 
آنچه از مســایل مردم اعم از نامه ها و گزارشات به آنها می رسد 
را پیگیــری و مورد توجه قرار دهنــد و از خداوند می خواهم که 

همواره بتوانیم در خدمت مردم و شما باشیم.

خبرهای خوش وزیر ارتباطات:

تست ماهواره بر جدید در آینده نزدیک
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات بــا بیان اینکه در حوزه 
فضایی اتفاقات خوبی در کشــور در این دولت افتاده اســت، 
اظهار کرد: در ابتدای راه هســتیم و هنوز تا ۵۰۰ کیلومتری 
می توانیــم ماهواره زیر ۵۰ کیلوگــرم را در مدار قرار دهیم و 
انشــاءالله در دو ســه هفته آینده ماهواره بر جدیدی را تست 
می کنیــم که می تواند ۱۰۰ کیلوگرم را در مدار قرار دهد و تا 

پایان دولت به ۵۰۰ و ۶۰۰ کیلوگرم خواهیم رسید.
عیســی زارع  پور در نشست شــورای اداری شهرستان راور 
در مورد دســتاوردهای دولت در همــه عرصه ها اظهار کرد: 
کارهای بزرگی در دولت از جمله تراز تجاری مثبت، افزایش 
سرمایه گذاری خارجی، سفرهای عزتمندانه ریاست جمهوری 
و آورده های آن برای کشــور، تجــارت خارجی و ... صورت 

گرفته است.
وی با بیان اینکه بیش از ۲۰۰۰ روســتا در کشور به شبکه 
ملــی اطلاعات متصل کرده ایم افزود: در حال حاضر ۴۵۰۰ 
روســتا در کشــور هیچ نوع ارتباطــی ندارند امــا میانگین 
روستاهای متصل در استان کرمان کمتر از کشور و در حدود 
۶۰ درصد است و در شهرستان راور ۳۰ درصد است که قول 
می دهم تا پایان سال حداقل به ۹۰ درصد در شهرستان راور 

برسانیم.
زارع پور با اشــاره به اجرای پروژه بزرگ فیبر نوری منازل 
اظهار کرد: با اجرای این طرح ســرعت اینترنت و شبکه در 

طول سه سال آینده چند ده برابر خواهد شد.
وزیر ارتباطات با بیان اینکه پنجره ملی خدمات در ماه آینده 
ماه آینده توســط رییس جمهور افتتاح خواهد شــد افزود: با 
افتتاح این پنجره خدمات دولتی از طریق یک آدرس اینترنتی 

با یکبار احراز هویت در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعــات در بخش دیگری از 
صحبت های خود در شــورای اداری شهرستان راور با بیان 
اینکه در حوزه فضایی اتفاقات خوبی در کشــور در این دول 
افتاده اســت، اظهار کرد: ماهواره نوری که با پرتابگر بومی 
سال گذشــته پرتاب شــد، در مدار عملیاتی است و در حال 
ارسال تصاویر اســت که کاملا بومی اســت. اما در ابتدای 
راه هســتیم و هنوز تا ۵۰۰ کیلومتری می توانیم ماهواره ۵۰ 
کیلوگرمی را در مدار قرار دهیم و انشــاءالله در دو الی ســه 
هفته آینده ماهواره بر جدیدی را تست می کنیم که می تواند 
ماهواره ۱۰۰ کیلوگرم را در مدار قرار دهد و تا پایان دولت به 

۵۰۰ و ۶۰۰ کیلو خواهیم رسید.
زارع پور با اشاره به همکاری های بین المللی و پرتاب ماهواره 
خیام گفت: اینکه توانستیم در کنار متخصصان اول دنیا قرار 
بگیریم مایه مباهات اســت و توافق کردیم خیام دو، ســه و 

چهار را داخل کشور تولید کنیم.
وی با بیان اینکه چرخه فضایی ایران قابل تحســین است، 
خاطرنشان کرد: در سفر اخیر که به روسیه داشتم، محصولات 
ســخت افزاری تولید جمهوری اســلامی ایران مورد اقبال 

شرکت های روسی قرار گرفت و این مایه افتخار است.

نمایشگاه اتوموبیلیتی مسکو؛
 روسیه؛ فرصتی برای ارائه محصولات 

با فناوری بالا

وزیــر صنعت، معــدن و تجارت )صمت( گفــت: حضور در 
نمایشــگاه اتوموبیلیتی مسکو فرصتی برای ارائه محصولات 

با فناوری بالاست.
ســیدرضا فاطمی امین با اشــاره به اهمیت حضور ایران در 
نمایشگاه اتوموبیلیتی مسکو، اظهار کردد: : بیش از آنکه برای 
کشــورها سود صادرات مهم باشــد، این نکته دارای اهمیت 
است که چه کالایی صادر می کنند. وی افزود: یک شاخص 
جهانــی در خصوص صــادرات وجود دارد به نام شــاخص 
پیچیدگی؛ که در آن میان صادرات مواد غذایی با محصولاتی 

که از فناوری بالا برخوردارند تفاوت بسیاری وجود دارد.
فاطمی امین با بیان اینکه هر چه محصولات صادراتی یک 
کشوراز فناوری پیچیده تری برخوردار باشد، شاخص جهانی 
آن کشــور ارتقا پیدا می کند، گفت: در تعیین جدول کشورها 
به این موضوع نگاه می کنند که چند کشــور در دنیا در حال 
تولید آن محصول صادراتی هســتند و چند کشــور نیز وارد 
کننده هســتند. هر چه تعداد تولیــد کننده کمتر و واردکننده 

بیشتر باشد، آن کالا ارزش بیشتری پیدا می کند.
وی حضور در نمایشگاه اتوموبیلیتی مسکو را فرصتی برای 
ارائه محصولات با فناوری بالا خواند و گفت: وقتی ما پهپاد، 
دســتگاه اکسیژن ســاز و ربات جراح به کشورهای مختلف 
صادر می کنیم، نشــان از قدرت ما دارد و به شــناخته شدن 
ما در جهان کمــک می کند.وزیر صنعت، معدن و تجارت با 
بیان اینکه در تجارت با روسیه ، پیوندهای اقتصادی اهمیت 
دارد، گفت: پیوندهای اقتصادی به تحکیم روابط دو کشــور 
می انجامد و همچنین روســیه یک کشور دارای فناوری بالا 
محسوب می شود و صادرات قطعات خودرو یا توربین و دیگر 
محصــولات با فناوری بالا به این کشــور نشــان از قدرت 
جمهوری اســلامی ایران دارد. فاطمــی امین تاکید کرد: در 
تجارت با هر کشور لازم است که کسب و کارها به هم پیوند 
بخورند و این پیوند تنها با صادرات و واردات ممکن نیســت، 
بلکه باید به تولید مشــترک و تاسیس شرکت های مشترک 

فکر کنیم تا این پیوند ها ناگسستنی شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان با اشــاره به موضوع 
ثبــات در قیمت، کیفیــت و مقدار کالای صــادرات گفت: 
حضور در بازارهای بزرگ نیازمند کارهای بزرگ اســت، شما 
نمی توانید در بازار بزرگی مانند روســیه هر روز در کیفیت و 
قیمــت به بهانه های مختلف تغییرات ایجاد کنید چرا که این 

امر منجر به بی اعتمادی خواهد شد.

رئیس جمهور در بم تاکید کرد:

حمایت جدی دولت از تولیدکنندگان و فعال شدن بخش خصوصی 


